

Oppdatert 25/02 2021

Møte i faggruppen for Oria 15. februar 2021

Sted: Teams	
Tid: 12.30 – 14.30	
Referent: Asbjørn Risan	
Til stede:	Elisabeth Ebner (UiB), Ane Noer Korssjøen (VID), Tone Christine Bøgh (UiO), Birgit Müller-Nilssen (OsloMet), Urd Hertzberg (HK), Erlend Kristensen (UiT), Jenny Bakken Aslaksen (NTNU), Ida Magnhild Okkenhaug Haug (Nord), Tina Berget (NB), Fredrik S. Pettersen (Unit); Emmanuelle Dabin (Unit), Asbjørn Risan (Unit)
Forfall:	

1. Velkommen

Det ble meldt inn 3 saker til eventuelt.

2. Nye medlemmer i faggruppen

Styret for BIBSYS-konsortiet oppnevnte tre nye medlemmer i faggruppen:

- Jenny Bakken Aslaksen (NTNU)
- Ida Magnhild Okkenhaug Haug (Nord)
- Tina Berget (NB)

Elisabeth Ebner (UiB) og Gunnhild Holmen (NB) går ut av gruppen.

3. Generell status

Utvidelse av teamet for sluttbrukerrettede tjenester

Fredrik Solvang Pettersen startet 1. januar 2021 som tjenestespesialist for Oria og Leganto.

Oppetid og responstid

Oppetidsrapporter for Q4 2020 var ikke tilgjengelige på tidspunktet for møtet. Oppetid / responstid forventes å være innenfor krav. De var noe nedetid i forbindelse med oppdatering til November-release. Releasen medførte også en regression-sak knyttet til institusjonsspesifikke visningsfelt. Saken følges opp med høy prioritet.



AngularJS

Primo er bygget med rammeverket AngularJS. AngularJS har end of support desember 2021. Ex Libris ser på alternativer, men det er en problemstilling at oppgradering kan/vil knekke lokale tilpasninger. Dette er diskutert med Ex Libris på product management nivå og på ledernivå og er også en sak som diskuteres internasjonalt.

Ex Libris har kommet med et utkast til en uttalelse. Denne er sparsom, men hovedinnholdet er at det ikke vil være noen umiddelbar endring (det som fungerte før, vil også fungere etter end of support). Ex Libris vil ta ansvar for sikkerheten i eksisterende rammeverk.

4. Systemoppdateringer

November-release

November-release ble installert 31. januar. Inneholder en rekke forbedringer knyttet til universell utforming.

February-release

February-release ble tilgjengelig på sandbox 14. februar. Produksjon blir oppdatert 14. mars. Noen hovedpunkter er:

- Lasteindikator for Les online og Finn og bestill (NERS)
- Lagring av søkehistorikk (siste 100) og forslag fra søkehistorikk i Autocomplete
 - Default på
 - Bruker kan slette, men ikke velge
 - Utfordret Ex Libris med tanke på GDPR (må vurderes om kan aktiveres)
- Unngå dubletter i Emne i detaljert visning (lovnad, ikke spesifisert i release-notes)

May-release

February-release innholdt et frampek for May-release knyttet til endring i innlasting av flere treff. Dette vil føre til:

- Sidenavigering, istedenfor laste inn flere treff
- Bedre ytelse lenger ut i resultatsettet
- Mulighet til å velge flere treff pr side

5. BIBSYS-Konferansen/Mini-webinar

BIBSYS-konferansen

BIBSYS-konferansen arrangerer virtuelt 9.-10. mars. I tilknytning til konferansen vil det være dedikerte tidspunkter med mulighet til å treffe faggruppene. Dette i den hensikt å synliggjøre faggruppene for konsortiet.

Faggruppen for Oria har tidspunkt 9. mars, 14:30 - 14:50. Faggruppens medlemmer ble oppfordret til å delta.

Mini-webinar



Det er ønske om å arrangere Oria-relaterte webinar. Faggruppen ble oppfordret til å tenke på mulige tema/foredragsholdere. Det ble også besluttet å ta en gjennomgang på tidligere innsendte forslag med påfølgende diskusjon på Teams.

6. Universell utforming

Kartleggingen av universell utforming/tilgjengelighet ble gjennomført av et eksternt firma (MediaLT) i løpet av høsten og rapport ble levert i oktober. 19 use-cases ble gjennomgått. Resultatet viser at det stort sett er OK, men det ble avdekket noen funn:

- Behov for bedre kontrast
- Justering av alternative tekster
- Andre mindre funn
-

November-release inneholdt mange forbedringer (installert 31. januar). Unit vil gjennomgå resultatene på nytt etter November-release og justere det som kan justeres lokalt og spille inn behov for justeringer sentralt.

7. Relasjonskoder på forfattere vs bidragsyttere

I Oria er hovedregel: at personer i \$100 legges i forfatter-feltet, mens personer i \$700 legges i medforfatter-/bidragsyter-feltet. Unntaket fra dette er at personer i \$700 med \$4 = aut også legges i forfatter-feltet

UIO har spilt inn flere relasjonskoder som kan vurderes for å flytte personer fra Medforfatter → Forfatter

Ett av forslagene er «Redaktør / edt». Katalogiseringsmessig legges disse som regel i 700, da de ikke anses om hovedansvarlig for verket. De har sjelden vært direkte involvert i selve innholdet. Det er et relativt stort antall personer i 700 med relasjonskode «edt».

Det ble enighet om å oversende saken til faggruppen for resource management for en uttalelse.

8. Plassering av fasetten «Avdeling»

Høgskulen på Vestlandet sendte et forslag til faggruppen om en justering av plasseringen av fasetten for «Avdeling». Det ble argumentert for at denne fasetten er nyttig/viktig og at den burde vært plassert høyere. Pr i dag er denne plassert etter: på pensum, materialtype, forfatter, utgivelsesår og språk.

Faggruppen besluttet å flytte fasetten oppover til etter Materialtype. Det ble samtidig besluttet å reaktivere fasetten «Bibliotek», men å sette denne default skjult.



9. Egevaluering av faggruppen

Faggruppen ble bedt om å evaluere 2020 i lys av følgende spørsmål:

- Hva fungerte bra i 2020?
- Hva kunne fungert bedre?
- Forventninger i 2021?
- Hva er gevinsten ved å delta i faggruppen?
- Hva er gevinsten for konsortiet å ha en faggruppe?

Fungert bra/kunne fungert bedre

- Digitale møter har fungert OK. Det er vanskeligere å drive møtene digitalt, samtidig som det er litt vanskeligere å være aktiv digitalt. Skulle gjerne hatt fysiske møter. Digitale møter fungerer bra knyttet til konkrete problemstillinger.
- Situasjonen i seg selv har satt begrensninger
- Teams har fungert bra. Fungerer greit utenfor møtene. Gode diskusjoner, f.eks. rundt NERS/CDI
- Webinarer er positivt
- Mangel på nettverk utenfor arbeidsgruppen. Bidra til konsortiet utenfor gruppen.
- Synliggjøring og innspill. Få webinarer fra arbeidsgruppen.

Forventninger

- Omorganisering i Unit 2021, ingen direkte konsekvenser for tjeneste/leveranse
- Møtes fysisk
- Spent på dynamikken i gruppen / arbeidsform

Gevinster

- **Egegevinst**
 - Påvirke og bli oppdatert
 - Positivt å være med
 - Bli del av et nettverk som jobber med det samme som meg selv utenfor egen organisasjon.
 - Få innspill på problemstillinger som andre kan ha løst
 - Erfaringsutveksling
 - Viktig for Unit å ha representanter som kommer med innspill fra brukermiljøet
 - Forstå brukerne og kunne hjelpe brukerne
- **Gevinst for konsortiet**
 - Noen som kan diskutere problemstillinger litt mer i dybden
 - Vurdere på vegne av flertallet.
 - Tid og kostnadseffektivt at det er samordnet feilsøking og utvikling og vurdering
 - Det er behov for et kontaktledd mellom Unit og institusjonene
 - Redusere brukerstøttebehov
 - Forholde seg til de nye releasene

10. Eventuelt



10.1. Tekst på innlogging

Teksten i Feide-skjermen når man logger på sier at «Logg på for å få tilgang til Oria». Dette kan være litt misvisende, da Oria er tilgjengelig også uten pålogging. Dette er dog standaroppsett på tekst i Feide fra Uninett som kan bli vanskelig å endre.

10.2. Hyllesignatur i tilgjengelighetsstatus

Det er mulig å sette inn hyllesignatur i tilgjengelighetsstatusen. Om det er flere plasseringer så velges det en av disse. Dette har vært testet tidligere, men funnet til å ikke være helt stabil. Signatur vises ikke alltid. Institusjonsnavnet har derfor blitt hardkodet i code-table istedenfor placeholdere. Det er mulig å ta det i bruk, men det er ikke anbefalt løsning.

10.3. Purre på General Digitalization request

Faggruppen for Oria har tidligere oversendt en sak til faggruppen for fulfillment om en anbefaling knyttet til General Digitalization Request. Da det ikke har vært noen oppdatering så vil denne saken bli purret.